
 

RØMSKOG KOMMUNE 
 

 

 

 

Møteprotokoll 

 

Utvalg: Viltnemd 

Møtested: Kommunehuset, gamle spisesal 

Møtedato: 29.03.2016 

Tidspunkt: 20.00 

 

Funksjon  Navn     Forfall Møtt for  

Leder John Sigmund Moen   

Medlem Hilde Rasmussen   

Medlem Gunn Marit Gjemble   

Nestleder Kolbjørn Høilund   

Medlem Ole Johan Bergquist   
 

Følgende fra administrasjonen møtte: 

Ann Kristin Halvorsrud 

Behandlede saker: 5/16-7/16 

 

 

 

 

 

 

John Sigmund Moen 

leder viltnemnda 

 



  

Side 2 av 5 

Saksliste 
 

Saksnr. Arkivsaksnr.   

 Innhold  

 

PS 5/16 16/102   

 KOMMUNAL MÅLSETTING FOR HJORTEVILTFORVALTNINGEN I 

RØMSKOG KOMMUNE  

 

PS 6/16 16/157   

 Eventuelt  

 

PS 7/16 16/151   

 SØKNAD OM UTVIDET JAKTTID PÅ ELG 2016  

 

 



  

Side 3 av 5 

 

 

5/16   

KOMMUNAL MÅLSETTING FOR HJORTEVILTFORVALTNINGEN I RØMSKOG 

KOMMUNE  

 

 

RÅDMANNENS FORSLAG TIL VEDTAK : 

Rømskog viltnemnd vedtar endringene i «Kommunal målsetning for hjorteviltforvaltningen i 

Rømskog kommune» i punktene: 

1. 1.2.3 kulepunkt 2 

2. 4 

 

BEHANDLING: 
De kommunale målsetningene for hjorteviltforvaltningen ble gjennomgått på nytt og det ble 

foretatt noen endringer i tillegg til rådmannens forslag. 

 

Rådmannens forslag til endringer, samt viltnemndas endringer ble tatt inn i dokumentet.  

 

Viltnemnda fremmet følgende forslag til vedtak: 

 

Kommunal målsetning for hjorteviltforvaltningen i Rømskog kommune pr.29.03.2016 vedtas.  

 

Enstemmig vedtatt. 

 

VEDTAK: 

Kommunal målsetning for hjorteviltforvaltningen i Rømskog kommune pr.29.03.2016 vedtas.  
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Eventuelt  

 

BEHANDLING: 
I møteinnkallingen ble søknad om utvidet jakttid på elg for 2016 satt opp under eventuelt 

ettersom elgvalda hadde uttrykt ønske under et tidligere møte med viltnemnda om å søke. 

 

Søknaden er nå gitt eget saksnummer. Sak 7/16. 

 

Det var ingen andre saker under eventuelt. 

 

INNSTILLING/VEDTAK: 
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SØKNAD OM UTVIDET JAKTTID PÅ ELG 2016  

 

 

RÅDMANNENS FORSLAG TIL VEDTAK: 

Ingen 

 

BEHANDLING: 
 

Til høringsmøte om utvidet jakttid på elg og møtet i viltnemnda forelå søknaden fra Nordre- 

og Vestre grunneierlag, Sundsrud skog og Flaten-Trosterud skog datert 15.03.2016 mottatt 

den 29.03.2016  om utvidet jakt på elg for perioden 01.11 - 30.11 i tidsrommet 2016-2018.  

 

Søknaden er hjemlet i § 3 i forskrift 1.mars 2012 nr. 190 om jakt- og fangsttider samt sanking 

av egg og dun for jaktsesongene fra og med 1.april 2012 til og med 31.mars 2017 

(jakttidsforskriften). 

 

De viktigste argumentene for denne utvidelsen er:  

- Bestandsmessige behov  

a. Ulvens påvirkning  

b. Selektering av dyr som bør skytes  

c. Felling langt under kvotene siste år  

 

- Næringsmessige behov 

a. Vanskelige tider i skogbruket  

b. Behov for å kompensere bortfall av tømmerinntekter med salg av elgjakt  

c. Salg av jakt forutsetter sikker tilgang på elg  

 

- Generelle forutsetninger  

a. Hele Rømskog kommune  

b. Harmonisering av jakttider med tilgrensende områder  

c. Samjakt tillates  

 

Utvidelse av jakttiden gjøres av Fylkeskommunen ved fastsettelse av forskrift.  

Jakttidsforskriftens §3 åpner for at kommunen kan søke fylkeskommunen om å utvide 

jakttiden til 23. desember når det foreligger særlige bestands.- forvaltnings- eller 

næringsmessige behov. Det skal framgå av søknaden hvilke hensyn som ønskes ivaretatt, 

hvilke deler av arealet som omfattes av driftsplaner, tiltak for samjakt og hensyn til øvrig 

friluftsliv. Arealet med utvidet jakt bør gjelde hele kommunen  

 

Fylkeskommunen kan av hensyn til andre brukere innskrenke jakttiden som for eksempel 

utsette starttidspunktet, fremskyve avslutningstidspunktet og innføre opphold i jakta.  

 

Retningslinjene tilknyttet § 3 i jakttidsforskriften inndeles i tre områder og går i korthet ut på:  

- bestandsmessige behov: hvis en ikke gjennom ordinær måte gjennom minsteareal og 50 %-

regelen får regulert bestanden er det grunnlag for utvidelse av jakttiden  

- forvaltningsmessige behov: dette er myntet på problematikken knyttet til trekkende 

bestander der elgen gjør store skader på skog, jord/hagebruk og eller fører til mange 

trafikkpåkjørsler  
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- næringsmessige behov: inntekt av betydning fra næringsutvikling/utmarksturisme knyttet til 

utleie av elgjakt. Næringsmessige behov utover det høstingsmessige og dette skal 

dokumenteres.  

 

Vurdering:  
Et av argumentene i søknaden vedrørende behov for utvidet jakttid er ulvens tilstedeværelse i 

området. Ut fra dagens opplysninger er store deler av Rømskog kommune berørt av 

rovdyrproblematikken.  

 

Vi har ingen fasit for elgforvaltning innen områder med ulv slik at det krever en god oversikt 

over elgbestanden og tillit mellom jaktrettshavere og forvaltningsmyndighetene for en 

bærekraftig forvaltning av elgbestand.  

 

I dag er det sett-elg og elgvaldenes vurdering som er utgangspunktet for oversikten av 

elgbestanden. På dette grunnlaget utarbeider elgvaldene bestandsplanene som godkjennes av 

Rømskog kommune. I dette ligger også kvotestørrelsen og avskyting i form av kjønn og alder. 

Når denne vurderingen er gjort, skal det i utgangspunktet ikke være noen bestandsmessige feil 

å utvide jakttiden. Gjennom mange år med ulv i området har valda opptrådd svært forsiktig 

med avskytningen. 

 

For å sikre at uttaket ved jakt er balansert i forhold til produksjonen, vil det være til stor hjelp 

å kunne bruke mer tid på å registrere antall dyr og hva slags dyr man har før man foretar 

avskytningen. Da dyra dels flokker seg og dels forflytter seg mer enn normalt på grunn av 

ulven, vil kortvarig registrering kunne gi feil oppfatning av situasjonen.  

 

Noen er bekymret for at utvidet jakttid vil medføre begrenset utøvelse av annet friluftsliv og 

bruk av utmarka. Prøveordninger i andre kommuner viser at dette ikke er tilfelle og det var få 

tilbakemeldinger at det var noe problem. Et av vilkårene for utvidet jakttid er at samjakt og 

annen utøvelse av friluftsliv kan utøves i området. Det har tidligere vært utvidet jakttid i 

kommunen og det har ikke vært noen tilbakemeldinger fra innbyggerne om at utvidet jakttid 

har vært til hinder eller ulempe for noen. 

 

Det viser seg at utvidet jakttid ikke medfører flere jaktdager samlet sett, men en fordeler 

jaktdagene utover i tid. Dette medfører mindre stress for dyra. Novemberjakt oppleves også 

positivt i forhold til at det er mindre med turister i tilknytning til hotellet og hytteområdene. 

 

Det er søkt for perioden 2016-2018. I følge retningslinjene er det kun mulighet til å gi utvidet 

jakttid for et år av gangen på grunnlag av bestandsmessige behov. Elgvalda må av den grunn 

søke om utvidet jakttid hvert år.  

 

Det var tre frammøtte på høringsmøte.  

 

Viltnemnda fremmet følgende forslag til vedtak: 

 

I medhold av jaktforskriftens § 3 anbefales det at Østfold fylkeskommune fastsetter forskrift 

om utvidet jakttid i hele Rømskog kommune til 30.11.2016. 

 

VEDTAK: 

I medhold av jaktforskriftens § 3 anbefales det at Østfold fylkeskommune fastsetter forskrift 

om utvidet jakttid i hele Rømskog kommune til 30.11.2016.  


